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Blijft goed, wordt beter! 
 
Bussum, Naarden, Muiden en Muiderberg zijn aantrekkelijke plaatsen om te wonen. Mooie kernen, 
bereikbare voorzieningen en een groene omgeving. Maar ook een gemeenschap die een rijk 
verenigingsleven kent, samen initiatieven ontwikkelt en elkaar helpt als dat nodig is. De VVD draagt 
daar in de gemeenteraad en het college aan bij. Wij proberen het goede te behouden en uitdagingen 
op te lossen binnen de cultuur en mogelijkheden van kernen. 
 
Vrijheid, verantwoordelijkheid, verdraagzaamheid, gelijkwaardigheid en sociale rechtvaardigheid zijn 
onze leidraden in de gemeenteraad van Gooise Meren. Op die basis varen we een constructieve en 
realistische koers waarbij moeilijke keuzen niet uit de weg worden gegaan.  
 
Wij willen daarmee bijdragen aan uw fijne leefomgeving in Bussum, Naarden, Muiden en 
Muiderberg. Elke kern met zijn eigen karakter die het waard is beschermd te worden. Tegelijkertijd 
staan we ook voor de uitdaging energie te besparen, woningen te bouwen en de natuur te 
behouden. Daar moeten, binnen een gezonde financiële huishouding, keuzen gemaakt worden en 
dat kunnen ook de keuzen zijn voor behoud van het bestaande, niet elke verandering is goed. 
 
De afgelopen periode is een hoop bereikt. In Crailo gaat in samenwerking met Hilversum en Laren 
een unieke nieuwe duurzame wijk gebouwd worden. In de Kustvisie hebben we beschreven wat we 
met onze kust willen en nieuwe fietsroutes zijn geopend. Er zijn sportvelden aangelegd en er is 
besloten tot de bouw van een sporthal zodat er meer mensen kunnen sporten. Er zijn veel huizen 
geïsoleerd en van zonnepanelen voorzien en we hebben een duurzaam gemeentehuis. Toch is de 
OZB gelijk gebleven en is de hondenbelasting afgeschaft. Resultaten die bereikt zijn door de inzet van 
inwoners, ambtenaren, college en de gemeenteraad. We mogen daar best trots op zijn. 
 
De komende periode wachten ons nog veel uitdagingen. De gemeentelijke financiën staan onder 
druk, het aantal fysieke winkels daalt en de levendigheid in de centra komt daarmee in gevaar. En 
met de wateroverlast in onze gemeente wordt nog eens pijnlijk duidelijk dat verduurzaming en 
werken aan klimaat bestendigheid noodzakelijk is. 
 
Deze uitdagingen en de soms tegenstrijdige belangen vragen om een partij die weloverwogen en met 
een duidelijke argumentatie keuzen maakt. Een partij die niet langs de kant staat te klagen en te 
roepen maar zijn verantwoordelijkheid neemt en samen met belanghebbenden tot een goed 
onderbouwde keuze komt, heldere lijnen uitzet en de uitvoering controleert.  
 
We leven met elkaar in een groene, veilige en welvarende gemeente. Maar dat is niet 
vanzelfsprekend, daar dragen we allemaal aan bij. In uw buurt, wijk of dorp doet u dat zelf en in de 
gemeenteraad doen we dat namens u.  
 
Wij vragen uw steun om dat ook in de komende periode weer te kunnen doen. 
 
Alexander Luijten 
Lijsttrekker VVD Gooise Meren 
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Onze topprioriteiten per kern 
 
BUSSUM 

In de kern Bussum streven wij naar een compact en levendig centrum met een combinatie van 
groen, wonen en een regionaal aantrekkelijk winkelgebied. 
 
- Wij willen voortbouwen op de visies en plannen die er liggen voor het centrum: een breed en 

onderscheidend winkelaanbod, goede bereikbaarheid met moderne parkeergelegenheid en 
logische winkel- en wandelroutes met goede toegankelijkheid voor minder validen, met name 
rolstoel- en rollatorgebruikers. In de komende periode verwachten we zichtbare resultaten. 

- Wij zijn alert op leegstand in het winkelgebied en willen functies van gebouwen gemakkelijk 
kunnen wijzigen. Winkels zullen zich verplaatsen naar het kernwinkelgebied. In de 
aanloopstraten blijven herbestemmingen mogelijk. 

- Vanwege de Coronacrisis zijn de terrassen vergroot. Dat heeft niet alleen ondernemers door 
de crisis geholpen, maar ook de levendigheid vergroot. De uitbreiding van terrassen kan 
voortgezet worden, tenzij dat niet past in de omgeving. 

- Voor het aantrekkelijk maken van het centrum willen wij een plan voor het geheel (Nieuwe 
Brink, Wilhelminaplantsoen, Mariënburg en Veldweg) en een uitvoering in delen om de 
onvermijdelijke overlast te beperken. 

- De grote middelbare scholen worden op een kosteneffectieve wijze gemoderniseerd, klaar 
voor de toekomst. 

- De voorzieningen, zoals scholen, dienen vergroot te worden als Crailo tot ontwikkeling komt, 
niet daarna. 

- Boa’s moeten gericht worden ingezet voor handhaving op zaken die de meeste overlast 
geven. 

- Wij willen dat er snel heldere visies komen voor cultuurhistorisch groen, zoals het Mouwtje, 
het Bilderdijkpark en de Kom van Biegel. Dat is nodig voor een consistent beheer en 
onderhoud.  

- De aula van de begraafplaats is vernieuwd. Vooral de digitale uitrusting was van belang tijdens 
de Corona-crisis. 

- Het Van Gogh-huis is gered. 
- Wij willen dat parkeren op P+R terrein Bussum-Zuid gratis blijft. 
- De spoorwegovergangen zijn verkleind waardoor de veiligheid is vergroot.  
- In wijken en straten met regelmatige wateroverlast wordt gekeken naar gerichte oplossingen 

door combinaties van vergroting van capaciteit en afkoppeling van hemelwaterafvoer. 
 
 
 

 

  



NAARDEN 
Een mooie stad met een schitterend historisch centrum. Naarden heeft een grote verscheidenheid 
aan wijken, naast een historische kern, verschillende woonwijken en bedrijfsterreinen. Het geheel 
wordt doorsneden door de A1 en omringd door groen. Daarom is er niet één oplossing of koers maar 
is maatwerk nodig. 
 

• De Marktstraat is en blijft een winkelstraat waar bezoekers veilig kunnen winkelen, wandelen 
en verblijven. 

• De VVD wil dat op korte termijn iets wordt gedaan aan de veiligheid van wandelaars in de 
Marktstraat en Cattenhagestraat tijdens drukke dagen; zij zijn door de terrassen gedwongen 
op de rijweg te lopen waarover ook veel gemotoriseerd verkeer rijdt. 

• In Naarden-Vesting is dringend behoefte aan regelmatige handhaving van de parkeerregels. 
• De prachtige vestingwallen zijn in de Coronaperiode intensief gebruikt. Samen met de 

stichting Monumentenbezit zorgen we ervoor dat de wallen mooi blijven. Met de nieuwe 
beheerplannen krijgen ze meer aandacht. 

• Met de aankoop en sloop van het pand aan de Energieweg 1 is het zicht op de vesting 
verbeterd. Het opknappen van de havenkom mag nu snel gebeuren. 

• Op basis van de erfgoedvisie wordt de bijzondere monumentale kwaliteit van Naarden-
Vesting bewaakt en beschermd. 

• Naarden-Vesting is aantrekkelijk voor toeristen, de nieuwe marketingorganisatie gaat dat 
versterken. 

• Met de sportveldruil zijn zowel NVC als HC Naarden geholpen. Daarmee zijn niet alle 
wachtlijsten opgelost maar is wel een grote stap gedaan. 

• Vanwege de Coronacrisis zijn de terrassen binnen de vesting vergroot. Dat heeft niet alleen 
ondernemers door de crisis geholpen, maar ook de levendigheid vergroot. De uitbreiding van 
terrassen kan voortgezet worden, tenzij dat niet past in de omgeving. 

• Op de plaats van het oude stadskantoor worden nu nieuwe woningen gebouwd. Dit is zonder 
grote overlast gerealiseerd en de nieuwe woningen passen in de omgeving. Het is voor ons 
een voorbeeld hoe je ook binnen de historische stad kan vernieuwen. 

• Met de nieuwbouw van het Multi Cultureel Centrum en de Moskee in de wijk Tuindorp 
wordt aan een grote behoefte voldaan. 

  



MUIDEN 
Muiden is een van onze twee prachtige vestingsteden. Met de Vecht en de sluis als middelpunt is het 
een kleine maar bruisende stad. Met de uitbreiding van de Krijgsman en de Bredius wordt Muiden 
bijna twee keer zo groot en dat heeft onze aandacht. 
 

• Met de vier sportvelden heeft SC Muiden weer alle ruimte om te voetballen en te hockeyen.  
Met de bouw van de duurzame en volwaardige sporthal worden ook andere sporten weer 
mogelijk in Muiden. 

• Met de groei van Muiden moeten ook de voorzieningen meegroeien. Een nieuwe basisschool 
is in aanbouw maar ook de buitenschoolse opvang zou mee moeten groeien. 

• De eerste fase van Verder met de Vesting is uitgevoerd waardoor de oude vesting weer beter 
zichtbaar is.  

• Eindelijk zijn projecten als de Schoutenwerf en Plan Paardekoper klaar voor uitvoering. Dit is 
ook belangrijk voor de doorstroming. 

• Na de sloop van de A1-brug over de Vecht is de zuid-westkant van Muiden groener en open 
geworden. In de komende periode gaat dat verder verbeterd worden met het verleggen van 
de Mariahoeveweg. 

• Met de UNESCO-werelderfgoedstatus van de Hollandse Waterlinie mag je meer toeristen 
verwachten in Muiden. De parkeerterreinen worden al aangepast maar de leefbaarheid in 
het centrum houden we in de gaten. 

• Er is behoefte aan meer ligplaatsen, ook voor de eigen inwoners. We blijven ons daarom 
inzetten voor een binnenhaven bij fort H. 

• Samen met de Historische Kring Stad Muiden hebben we ervoor gezorgd dat er weer 
kanonnen bij het Muizenfort staan. 

• Voor de brandweervrijwilligers zijn er afgeschermde parkeerplaatsen gemaakt zodat zij bij 
calamiteiten snel ter plaatse zijn. 

• Tijdens de Coronacrisis is de Bruine Vloot gesteund, een belangrijke cultuurdrager in Muiden. 
• Het strandje bij de Koninklijke zou uitgebreid moeten worden. 

  



MUIDERBERG 
Een heerlijk dorp om te wonen. Rondom groen en gelegen aan het IJmeer. Met veel 
betrokken bewoners. 
 

• Met de kustvisie wordt de kust nu beter beschermd, dat blijkt gezien de afgeschoten  
bouwplannen voor vakantiehuisjes ook geen overbodige luxe. 

• Een verbinding over het water van Amsterdam naar Almere is voor ons niet 
acceptabel maar zien we vaak terug in studies binnen de Metropoolregio 
Amsterdam.  

• Met het Aquathermie-project is een weg ingeslagen die een grote energiebesparing 
kan opleveren, de gemeente loopt hiermee voorop. 

• Het samengaan van de Oranje Nassauschool en de Vinkenbaan op een nieuwe locatie 
bij De Rijver is in gang gezet en wordt naar verwachting in de komende jaren 
gerealiseerd. 

• Nu de monumenteninventarisatie is gedaan kunnen ook in Muiderberg de 
gemeentelijke monumenten aangewezen worden. Het voorstel van o.a. st. 
Monumentaal en historisch Muiderberg om tot een beschermd dorpsgezicht te 
komen steunen wij. 

• De dorpsraad is voor ons een waardevolle gesprekspartner.  
• Het riool in de Eikenlaan is met behoud van de meeste eiken voltooid. 
• Muiderberg is niet groot. Dat maakt het voor onze verenigingen, die voor de 

Muiderbergse gemeenschap van groot belang zijn, soms moeilijk om voldoende 
leden te behouden. Wij steunen de verenigingen waar nodig. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Een gemeente waar het fijn leven is 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



I. Een gemeente waar het fijn leven is 
 
1.1 Waar we Gooise Meren groen en leefbaar willen houden 
 
Gooise Meren staat opnieuw in de top tien van de meest aantrekkelijke gemeenten om te wonen. 
Een belangrijke reden daarvoor is onze groene omgeving en culturele rijkdom. Dat willen we graag 
zo houden maar dat gaat niet vanzelf. We willen een gemeente die groen, schoon en  veilig is. Waar 
buren met elkaar een bijdrage leveren aan het onderhoud van de straat, maar ook  het 
schoonhouden van de eigen tuin, balkon en straat. De gemeente stimuleert dat de wijk en    buurt 
schoon blijft.  
 

• Ons groen moet goed onderhouden en toegankelijk blijven. In de bebouwde omgeving willen 
we  waar mogelijk meer groene plekken met bomen en planten. Zo zorgen we voor een 
omgeving die klimaatbestendiger en koeler is. Initiatieven van bewoners en organisaties om 
de eigen straat of buurt te vergroenen en onderhouden worden  van harte aangemoedigd. 

• Het groen dat monumentaal is of een belangrijk element in een wijk vormt, verdient extra 
aandacht. 

• Onze vestingsteden zijn uniek en waardevol, in de nieuwe omgevingsvisie zullen daarom 
solide beschermende maatregelen opgenomen worden. Het bijzondere dorpsgezicht van 
Muiderberg willen we beschermen. 

• Hondenpoep, zwerfvuil, graffiti en andere overlast worden aangepakt en vernielingen snel 
hersteld. De kosten hiervan worden zoveel mogelijk verhaald    op de veroorzaker. 

• Water is medebepalend bij de inrichting en het beheer van Gooise Meren. Daarbij geldt 
meervoudig ruimtegebruik, het combineren van waterberging, natuur, recreatie, wonen 
en werken. Zowel bij bouwplannen, als weg- en natuuronderhoud wordt rekening 
gehouden met bodem en waterbeheer: beter vasthouden van water, tegengaan van 
verspilling en stimuleren van het hergebruik van water. 

• De biodiversiteit moet beschermd en verbeterd worden, het minder maaien van bermen en 
het instrooien van bloeiende planten is goed. Daarbij blijft de verkeersveiligheid wel 
vooropstaan. 

• Niet alleen voor mensen, maar ook voor dieren dient Gooise Meren een prettige gemeente te 
zijn. We spannen ons er daarom voor in om het leefklimaat van dieren zo goed mogelijk te 
maken. Dat betekent  groen en ruimte voor dieren en veilige uitlaatplekken. 

• Gooise Meren is niet alleen groen maar ook blauw. Onze meren zijn  van grote waarde. 
Wij blijven daarom tegen een vaste verbinding over het IJmeer tussen Almere en 
Amsterdam, deze is alleen bespreekbaar wanneer deze ondergronds wordt aangelegd. 

• De natuurgebieden staan onder druk, tegen bedrijvigheid en bouwwerken die daar niet 
thuis horen wordt actief en consequent opgetreden. 

• We streven naar hergebruik en recycling, maar vragen inwoners alleen dan aan huis afval 
te scheiden als dat voordeel oplevert voor de recycling, zoals bij glas, groen afval en oud 
papier. Recycling van verpakkingsafval (PMD) blijkt in de praktijk maar zeer beperkt 
mogelijk. Achteraf scheiden is dan verstandiger en zorgt voor minder containers 
(ondergronds of in uw tuin) en het maakt de inzameling goedkoper. Om overlast van 
meeuwen, ratten en ander ongedierte te voorkomen zijn wij voorstander van 
ondergrondse containers in het stedelijk gebied. Daarmee kunnen wij de 
afvalstoffenheffing zo laag mogelijk houden. 

  



1.2 Waar je goed en betaalbaar kunt wonen 
 
Hoewel er weinig ruimte is worden er veel woningen gebouwd in onze gemeente en er zijn ook 
grote projecten in voorbereiding. Vooral Crailo is een voorbeeld van een unieke wijk waar op een 
duurzame manier woningen maar ook bedrijfsruimten worden gerealiseerd. Wij willen graag dat 
onze inwoners op ieder moment van hun leven het juiste huis kunnen vinden. Maar dat is niet 
eenvoudig te realiseren.  
 

• Door ouderenwoningen te bouwen pakken we doorstroming aan bij zowel sociale huur, 
vrije huur als bij koopwoningen. Zo krijgen we voor elkaar dat ouderen die kleiner willen 
wonen die stap kunnen zetten en een woning vrij komt voor een gezin en versterken we 
een eerlijke toegang tot de huizenmarkt  voor starters.  

• Het bouwen van betaalbare huur- en koopwoningen voor starters en jonge gezinnen is een 
andere prioriteit.  

• De gemeente gaat aan de slag met creatieve, nieuwe woonvormen zoals tiny houses en 
mantelzorgwoningen. Zo helpen we starters op weg en kunnen ouderen in een vertrouwde    
omgeving bij hun kinderen blijven wonen. Ook woonvormen waarin ouderen én jongeren 
wonen kunnen waarde hebben. 

• Met woningcorporaties maken we afspraken over het tegengaan van scheefwonen, het op peil 
houden van de sociale woningvoorraad en   het stimuleren van doorstroming. 

• In het op te stellen omgevingsplan willen we dat alle inwoners makkelijk en snel kunnen 
zien welke mogelijkheden zij hebben    om hun woningen te vergroten of aan te passen. Regels 
uit omgevingsplannen zijn transparant, digitaal  en actueel beschikbaar.  

• Voor grote delen van de gemeente kan de welstandscommissie afgeschaft worden. Dat geldt niet in 
de vestingen en beschermde dorpsgezichten. 

• Hoewel het rijksbeleid het steeds moeilijker maakt blijven we streven naar gelijkblijvende 
woonlasten.  

• Wanneer er in Gooise Meren personeelstekorten zijn bij vitale beroepen zoals agenten, 
verplegers en leerkrachten,  wil de VVD hen zo veel mogelijk voorrang geven bij de toewijzing 
van een betaalbare huurwoning. 

• Waar woningen gebouwd worden willen we ook aandacht voor de voorzieningen. 
Sportvoorzieningen, openbaar vervoer, kinderopvang en onderwijs moeten aangepast 
worden aan de veranderende vraag. 

• Het splitsen van woningen kan onder voorwaarden toegestaan worden. Uitgangspunt is 
het parkeren op eigen terrein, tenzij er geen sprake is van een onaanvaardbare toename 
van de parkeerdruk. 
 

  



1.3 Waar vervoer van A naar B vlot gaat 
 
We verplaatsen ons allemaal voortdurend. We gaan naar werk, bij vrienden en familie op bezoek of 
wandelen een rondje in onze buurt om de hond uit te laten. Hoe we ons ook verplaatsen: het is fijn  om 
zonder al te veel gedoe van A naar B te komen. Het is bovenal belangrijk  dat verkeersituaties veilig zijn 
voor voetganger, (elektrische) fiets en auto. 
 

• Verkeersveiligheid heeft onze prioriteit. We richten onze straten en wijken, in het bijzonder in 
de buurt van scholen en sportclubs, veilig in. Dat doen we in samenwerking met 
politiediensten,  ouders en buurtbewoners. Bij scholen kan de snelheid best terug naar 
15km per uur, de schoolzones moeten ook beter aangegeven worden. 

• We werken aan goede doorstroming van het verkeer, voor fiets, auto en ov. Door 
verschillende vormen van vervoer   beter op elkaar aan te laten sluiten, komen we sneller aan 
op onze bestemming. Dat is beter voor de verkeersveiligheid en we voorkomen onnodig 
oponthoud en dus uitstoot door files. 

• Een auto is vaak geen keuze, maar hoognodig om op werk te komen of te     kunnen mantelzorgen. 
Betaald parkeren is een middel om het parkeren te reguleren. De opbrengsten van 
parkeervergunningen en betaald parkeren worden gebruikt voor een goede    bereikbaarheid 
van de kernen. Niet om andere kostenposten te dekken. 

• Bij nieuwbouw en splitsen streven we naar parkeren op eigen terrein.  
• Of het nu met een ‘gewone’ fiets, een elektrische fiets of een ander nieuw vervoermiddel is: 

onze inwoners kunnen zich prettig en veilig door de gemeente bewegen. Nieuwe 
ontwikkelingen vragen om fietspaden en wegen die worden ingericht op de toekomst, 
waarbij veiligheid en   doorstroming centraal staan. Snelfietsroutes sluiten daarom aaneen. 

• Bij ov-knooppunten en andere plaatsen waar dat nodig is plaatsen we voldoende beveiligde 
fietsenstallingen. 

• Het openbaar vervoer en voorzieningen zoals de belbus en regiotaxi zijn goed toegankelijk. 
Stations zijn aangepast zodat ook senioren en minder validen gemakkelijk kunnen instappen. 

• De VVD wil betaald parkeren rond stations alleen als het echt niet anders kan.  
• We stimuleren het gebruik van parkeergarages door juist daar laadpunten voor 

elektrische auto’s te maken. Zo zorgen we voor voldoende  parkeerplaatsen voor bewoners 
en bezoekers van onze stad. 

• We helpen winkeliers door duidelijke afspraken te maken over parkeerbeleid en maatwerk te 
leveren. Denk bijvoorbeeld  aan laden en lossen, enkele uren gratis parkeren of blauwe zones. 

• De gemeente communiceert tijdig en duidelijk naar inwoners over onderhoud aan wegen 
en wegafsluitingen. Daarbij geldt dat we onderhoud zoveel mogelijk in één keer proberen te 
doen, om overlast te beperken. Daarbij is helder wat de alternatieve route is. Zo voorkomen we 
‘zoekverkeer’. 

• Trottoirs dienen begaanbaar te zijn zodat ook (mindervalide) voetgangers over straat 
kunnen. Oversteekpunten dienen overzichtelijk te zijn. 

 
  



1.4 Waar we slimme en duurzame oplossingen ontwikkelen 
 
Gooise Meren moet verduurzamen en is goed op weg. Met het Aquathermie-project in 
Muiderberg loopt onze gemeente voorop in verduurzaming. We hebben een energiezuinig 
gemeentehuis en de energiecoaches van WattNU helpen u uw huis energiezuiniger te maken.  
 
Maar we zijn er nog niet, zonneparken, windmolen en andere bronnen zijn nodig om duurzame 
energie op te wekken. Dat zijn flinke veranderingen, die om verstandige keuzes en draagvlak vragen. 
Duurzaamheid biedt kansen voor economische groei en een fijne en leefbare gemeente. Maar   wel op 
een betaalbare manier voor gewone gezinnen en ondernemers. Door dit op een slimme manier aan 
te pakken, kunnen we ons leven zoveel mogelijk blijven leiden zoals we zelf willen. 
 

• De energietransitie en verduurzaming bieden grote kansen voor het stimuleren van innovatie 
en werkgelegenheid. De gemeente voert actief beleid om deze nieuwe sectoren te steunen. 
Wanneer het effectief bijdraagt aan de lokale economie en het milieu, kopen we onze producten 
en diensten duurzaam en circulair in. 

• Wij willen een energieneutraal Gooise Meren in 2050. Door energie te  besparen en meer 
duurzame energie op te wekken kunnen we dit bereiken. Daarbij stimuleren  we milieubewust 
ondernemen en de lokale opwekking van duurzame energie. De totale woonlasten   mogen 
hierbij niet stijgen. 

• Groen en duurzaam kunnen botsen. Wat ons betreft is een bos dan belangrijker dan een 
windmolen. Uitgangspunt is meervoudig ruimtegebruik. Zon-op-dak is een betere 
oplossing dan zonneparken. 

• We maken per wijk een plan voor de verduurzaming van woningen en bouwprojecten, met 
respect voor de beschermde dorps- en stadsgezichten. Samen met bewoners en 
gebouweigenaren kijken we naar de beste oplossing. Naarden Vesting Duurzaam Monument is 
daarvan een mooi voorbeeld.   

• Voordat een wijk overgaat op een andere energievoorziening dan gas, zorgen we ervoor 
dat inwoners een betaalbaar alternatief aangeboden krijgen. Denk bijvoorbeeld aan slimme 
energienetwerken, waarbij huishoudens overtollige duurzame energie onderling kunnen delen. 
Het gasnetwerk behouden we voor de toekomst, wanneer waterstof of groen gas beschikbaar  
zijn. 

• We maken het zo eenvoudig mogelijk om vergunningen voor zonnepanelen en laadpalen 
aan te vragen, door  procedures te vereenvoudigen. Zo stimuleren we duurzame energie. 

• Nieuwe duurzame oplossingen vragen om flexibiliteit in de regelgeving. Een bergkelder voor 
water onder een grasveld of parkeerplaats moet kunnen. 

• Duurzaamheid lijkt soms wel zaligmakend, als je het duurzaam noemt is het goed. Maar ons 
budget en onze ruimte is beperkt. We hebben daarom aangedrongen op een afwegingskader 
zodat duurzame maatregelen op een rationele manier beoordeeld kunnen worden op hun 
effectiviteit. 

• Bij het aanleggen van een nieuw rioolstelstel scheidt de gemeente regenwater van huishoudelijk 
afvalwater.  Zo stimuleren we hergebruik van water en gebruiken we minder.  Ook het afkoppelen 
van regenwaterafvoer wordt gestimuleerd. Als u op eigen terrein uw hemelwater opvangt 
zou dat mogen schelen in de rioolheffing, duurzaamheid mag ook renderen.   

• Groene en blauw-groene daken worden gestimuleerd. 
 
 

 
  



Een bloeiende lokale economie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



II. Een bloeiende lokale economie 
 
2.1 Waar ondernemers de ruimte krijgen 
 
Wij wonen in een fantastische gemeente, niet in de laatste plaats vanwege het hoge 
voorzieningenniveau. Om die voorzieningen op peil te houden is echter wel een stevige economische 
basis nodig. In onze gemeente (en in de regio Gooi en Vecht in het algemeen) staat die economische 
basis onder druk. Onze gemeente en onze regio wordt primair als woongebied beschouwd. Dat is 
begrijpelijk. Tegelijkertijd neemt de ruimte voor bedrijvigheid steeds verder af. Het is voor de 
vitaliteit van onze gemeente goed wanneer onze inwoners wanneer zij dat willen óók in onze 
gemeente kunnen werken. De VVD wil ruimte voor passende bedrijvigheid behouden en creëren. 
 

• Ondernemers zijn van groot belang voor onze gemeente. De VVD wil dat de gemeente 
ondernemers de ruimte biedt en waar mogelijk ondersteunt.  

• De afgelopen periode heeft het accountmanagement voor ondernemers goed gewerkt om 
ondernemers de weg te wijzen door de Coronacrisis heen. De VVD wil een versteviging van 
die functie, om ook de komende periode ondernemers vanuit de gemeente actief de weg te 
wijzen en te ondersteunen.   

• Levendige centra vormen een belangrijke pijler voor het economisch succes van een kern. 
Onder meer door internetaankopen is het Retail-landschap de afgelopen jaren ingrijpend 
veranderd met op veel plaatsen een toenemende leegstand in centra tot gevolg. Ook dit 
vraagt om een actieve aanpak vanuit de gemeente. De VVD wil het centrum van Bussum 
aantrekkelijker maken door winkelruimte “in te dikken”. Het beleid om leegstaande 
winkelruimte in de zogeheten aanloopstraten te transformeren tot woonruimte moet 
worden voortgezet. Wij willen in nauwe samenspraak met onder meer de ondernemers en 
bewoners, het centrum aantrekkelijker maken door het aanpakken van de buitenruimte. 
Daarbij moeten wij gebruik maken van, soms onverwachte, kansen. Zo heeft de verhuizing 
van de HEMA naar de Nieuwe Brink in Bussum dit gebied een nieuwe impuls gegeven. 

• De uitbreiding van terrassen is de afgelopen periode een succes geweest. Niet alleen heeft 
deze uitbreiding horeca-ondernemers tijdens de Coronacrisis geholpen, maar centra, zoals 
bijvoorbeeld Naarden-Vesting, zijn er ook levendiger en aantrekkelijker door geworden. 
Waar mogelijk willen wij deze uitbreiding ook in de toekomst continueren.  

• De ontwikkeling van de Kapelstraat in Bussum is goed gelukt. Deze straat heeft zich in korte 
tijd ontwikkeld tot een gezellige straat vol aantrekkelijke cafés, restaurants en terrassen. De 
VVD wil deze straat, in het verlengde van een pilot die nu loopt, op gezette tijden afsluiten 
voor gemotoriseerd verkeer. 

• Met de verandering van de arbeidsmarkt en arbeidsverhoudingen neemt het aantal 
zelfstandigen of ZZP-ers al jaren sterk toe. Dit heeft een nieuwe vraag doen ontstaan naar 
voor deze groep passende werkplekken. Deze behoefte is versterkt nu als gevolg van Corona 
mensen ook veel meer thuis zijn gaan werken. De VVD meent dat bij de (her-)ontwikkeling 
van werk- of bedrijfslocaties meer ruimte voor deze groep moet worden gerealiseerd.    

• Gooise Meren maakt via de regio Gooi en Vecht onderdeel uit van de Metropoolregio 
Amsterdam (MRA). Binnen de MRA zijn afspraken gemaakt over de verdeling van 
werkgelegenheid en bedrijvigheid over de gehele MRA. De VVD wil dat vanuit Gooi en Vecht 
actief wordt ingezet op het aantrekken van werkgelegenheid vanuit met name Amsterdam.    

 
  



2.2 Waar de vesting bruist en bezoekers van buiten aantrekt 
 
Gooise Meren kenmerkt zich door een verscheidenheid aan kernen, door een veelheid aan erfgoed 
en natuur. Naast de culturele en historische trekpleisters vinden ook tal van evenementen plaats. De 
gemeente is aantrekkelijk voor toerisme des te meer nu de Hollandse Waterlinie UNESCO-
werelderfgoed is geworden. Dat met name op cultuur en erfgoed gericht toerisme is een van de 
speerpunten uit de economische visie. Die visie voorziet in een verdere ontwikkeling van toerisme op 
voor onze gemeente passende wijze en schaal.  
 

• De VVD wil géén coffeeshops en massatoerisme, maar bezoekers die komen voor het 
beleven van ons erfgoed en onze natuur en voor (water)recreatie.   

• Om onze gemeente over het voetlicht te brengen is de stichting GM Marketing in het leven 
geroepen. Met veel ervaring en expertise op het gebied van toerisme en marketing zal deze 
de komende tijd in nauwe samenwerking met ondernemers en de gemeente de toeristische 
ontwikkeling van GM naar verwachting een stevige impuls geven.  

  
2.3 Met culturele voorzieningen voor alle leeftijden  
 
Cultuur is een belangrijk onderdeel van de kwaliteit van leven in onze gemeente. Gooise Meren kent 
veel culturele verenigingen, initiatieven en evenementen. Evenementen van (inter)nationaal niveau 
(Fotofestival Naarden, Mattheüs Passie) trekken veel belangstelling. Maar minstens even belangrijk 
voor de culturele ontwikkeling én voor de sociale samenhang zijn allerlei initiatieven van inwoners en 
anderen: harmonieën, fanfares en orkesten, kunstverenigingen en andere initiatieven, al dan niet in 
verenigingsverband.  
 

• De VVD steunt en stimuleert de kunst- en muziekverenigingen.  
• Om ook jongeren wegwijs te maken op cultureel gebied ondersteunt de gemeente in 

samenwerking met de provincie een programma voor cultuureducatie op scholen, 
gecoördineerd door het Muiderslot. Wij vinden dat dit programma moet worden voortgezet. 

• De culturele sector heeft tijdens de Coronaperiode zwaar weer gekend. De gemeente heeft 
samen met de provincie culturele instellingen met financiële steun overeind weten te 
houden. Zo kunnen wij ook de komende tijd blijven genieten van voorstellingen, 
tentoonstellingen en evenementen in bijvoorbeeld het Filmhuis Bussum, het 
Vestingmuseum, Spant!, de Grote Kerk Naarden en Pampus. 

• In de zomer van 2021 heeft de Nieuwe Hollandse Waterlinie, waarvan onze gemeente met 
onder andere twee Vestingsteden prominent deel uitmaakt de status van UNESCO 
Werelderfgoed gekregen. Dat is niet alleen internationale erkenning voor dit unieke erfgoed, 
het biedt ook kansen op het gebied van (water)toerisme en economie.  De VVD wil dat deze 
kansen de komende periode optimaal worden benut. De Stichting GM Marketing kan hier 
een goede rol in spelen. 

• In 2021 is een cultuurvisie voor de gemeente opgesteld. Bij de totstandkoming van die visie is 
vrijwel iedereen uit en rondom het culturele veld intensief betrokken. Wij vinden het van 
belang dat ook bij de verdere uitwerking van de visie deze partijen nauw betrokken blijven. 
Dat garandeert een blijvend vitaal cultureel klimaat in onze gemeente.  
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III. Waardevol samenleven  
 
3.1 Met liefdevolle zorg dichtbij huis 
 
De VVD heeft een groot vertrouwen in uw kracht en zelfstandigheid. Maar er zijn ook inwoners die 
het ondanks hun inspanningen niet alleen redden. Daar staat de VVD klaar met een helpende hand. 
Bij voorkeur leidt die hulp naar zelfstandigheid maar anders moet die hulp een sociaal en 
menswaardig bestaan mogelijk maken.  
 
Vroeg of laat krijgen we allemaal met zorg te maken. Daarom willen wij goede en liefdevolle zorg 
waarin onze inwoners centraal staan. Met hulp die zo dichtbij huis mogelijk wordt georganiseerd, 
zodat het weinig aanpassing vraagt aan ons dagelijks leven. Zodat je in je eigen buurt goed oud kunt 
worden. Een buurt waar je gemakkelijk buren kunt ontmoeten voor een gezellig praatje. En waar alle 
straten goed toegankelijk zijn, zodat iedereen gemakkelijk naar de buurtwinkel kan gaan. 
 

• Inwoners blijven het liefst zo lang mogelijk in hun eigen omgeving wonen. We zetten daarom 
in op het bouwen van nultredewoningen waar je goed oud kunt worden en woonvormen 
waar ouderen bij elkaar kunnen wonen. Zo kun je met ondersteuning zelfstandig blijven 
wonen. 

• Het is belangrijk dat woningen aangepast kunnen worden als dat nodig is om langer thuis te 
blijven wonen. Een vergunning voor het aanpassen van een woning moet daarom snel 
verleend worden. We gaan in gesprek met woningcorporaties om bestaande woningen voor 
deze doelgroepen aan te passen en te investeren in de bouw van nieuwe woningen voor 
ouderen en mensen met een beperking.  

• Zorg moet voor iedereen betaalbaar blijven. Daarom kijken we kritisch of de hulp die we 
geven passend is. 

• Wanneer zorg nodig is, dan moet het snel beschikbaar en van goede kwaliteit zijn. Daarom 
spreken wij met zorgorganisaties af hoe lang dit mag duren. Als thuis wonen niet langer gaat, 
vinden we dat er binnen 3 weken opvang beschikbaar moet zijn. Thuiszorg wordt binnen één 
week geregeld. 

• We vragen inwoners om ondersteuning zoveel mogelijk zelf te regelen, maar waar dat nodig 
is helpen we hen daarmee. Dat is goed mogelijk met een integraal persoonsgebonden 
budget(i-pgb). 

• Het belang van goede mantelzorg kan niet worden overschat. We ontzorgen onze 
mantelzorgers. Er is een centrale plek, voor iedereen kenbaar en  makkelijk te vinden,  waar 
mantelzorgers terecht kunnen met vragen en informatie, bijvoorbeeld het WMO-loket. 

• Voldoende passende dagactiviteiten zijn van groot belang voor mensen met dementie / 
beperkingen om hen zo lang mogelijk deel te laten nemen aan de samenleving en om hun 
mantelzorgers te ontlasten. 

• Soms hebben we hulp nodig in de digitale jungle, de bibliotheek en Versa verrichten daar 
goed werk. 

• Welzijnsorganisaties onderhouden contact met mantelzorgers om overbelasting te 
voorkomen. Daarbij zetten we vrijwilligers in en organiseren we logeermogeljkheden om 
lucht te brengen. Het moet mogelijk zijn om laagdrempelig en in de eigen wijk hulp te 
krijgen. Huisartsenpraktijken, buurthuizen en sociale wijkteams spelen hierin een cruciale rol. 
Zo zorgen we voor basisondersteuning in het dagelijks leven. 

• Als volwassenen, kinderen of gezinnen zwaardere hulp nodig hebben, helpen wij hen 
daarheen op weg. Hiervoor kunnen mensen terecht bij praktijkondersteuners bij de huisarts, 
huisartsen en sociale wijkteams. Zij verwijzen hen door naar de juiste ondersteuning. 



• Voormalig dak- en thuisloze en mensen met psychische problematiek hebben vaak moeite 
met het vinden van geschikte woonruimte. Hierdoor blijven zij langer in een instelling wonen 
dan nodig. We willen daarom meer zelfstandige woonvormen met ambulante begeleiding 
organiseren, zodat mensen eerder hun plek terugvinden in de samenleving. 

 

3.2 Waar je fijn op kunt groeien 

 
Ouders zijn verantwoordelijk voor de opvoeding van hun kinderen. Wij helpen daarbij door een 
omgeving te bieden waar kinderen op een veilige en prettige manier kunnen opgroeien en hun 
talenten kunnen ontwikkelen.  
 
Wanneer opgroeien niet gemakkelijk gaat en er jeugdzorg nodig is, bieden we hulp. Dat doen we het 
liefst zo dicht mogelijk bij huis, zodat onze jeugd zo normaal mogelijk kan opgroeien. We plakken 
geen onnodige labels: niet iedereen die uniek is heeft daar hulp bij nodig. Maar nog niet alles in de 
jeugdzorg verloopt goed. Er zijn flinke wachtlijsten voor hulp, dat moet zo snel mogelijk worden 
opgelost. 
 

• Er komt een scherpere afbakening van wat we scharen onder jeugdzorg. Nog te vaak krijgen 
kinderen hulp voor zaken die horen bij normaal opgroeien of blijkt hulp niet effectief. 
Opgroeien gaat nu eenmaal met horten en stoten. Van ouders verwachten wij dan ook 
verantwoordelijkheid voor het gezond opgroeien van hun kinderen. 

• Wanneer hulp nodig is, focussen we ons op normaliseren. We plakken geen onnodige labels 
en maken het niet zwaarder dan nodig. Het is niet de bedoeling dat kinderen die hulp krijgen, 
dit de rest van hun leven als last meedragen. 

• Het voorkomen van hulp, preventie, is erg belangrijk. Zo voorkomen we dat zwaardere hulp 
nodig is. Problemen bij kinderen en gezinnen proberen we daarom zo vroeg mogelijk te 
signaleren. Sociale wijkteams, huisartsen, scholen en sportclubs hebben hierin een 
belangrijke rol. Met hen gaan we in gesprek om te zorgen dat deze aanpak zo effectief 
mogelijk wordt. 

• We pakken de wachtlijsten in de jeugdzorg aan. Als kinderen extra hulp nodig hebben moet 
dat mogelijk zijn zonder dat zij maandenlang moeten wachten.  

• Ieder gezin heeft één hulpverlener als aanspreekpunt. Dat creëert vertrouwen en maakt dat 
hulp effectief geboden kan worden. 

• De problemen van de kinderen hebben vaak te maken met schuldenproblematiek of 
gezondheidsproblemen van de ouders. Door niet alleen naar het kind te kijken maar naar het 
gehele gezin kunnen de kinderen beter en effectiever geholpen worden. 

• We zorgen voor de aanwezigheid van voldoende jeugdprofessionals bij de huisarts. Zij zijn 
bekend met regionale zorgorganisaties en de behoeften van ouders en kinderen. Zo 
voorkomen we onnodige doorverwijzingen naar te zware hulp. 

• Het Coronavirus heeft het belang van mentale gezondheid extra onderstreept. Door met 
scholen en sportverenigingen al vroeg in te zetten op het weerbaar maken van de jeugd en 
het bespreekbaar maken van mentale gezondheid, kunnen veel problemen worden 
voorkomen.  

• Huiselijk geweld en kindermishandeling hebben de hoogste prioriteit, vroegsignalering is 
daarbij van belang. 

• Het leerlingenvervoer en vervoer voor mensen die dat nodig hebben is nu via de regio Gooi 
en Vecht georganiseerd. Dit vervoer is wezenlijk voor degenen die hierop aangewezen zijn. 
De VVD wil dan ook dat de kwaliteit hiervan geborgd blijft. .  

 



3.3 Waar onderwijs een gelijke start biedt 

 
Gelijkwaardigheid is een belangrijk begrip voor liberalen. Dat begint voor ons bij de kinderen. Goed 
onderwijs biedt kinderen en jongeren de kans op een gelijke start en geeft ze kennis en vaardigheden 
mee waar ze de rest van hun leven profijt van hebben. Thuis en op school leren we kinderen wat 
onze normen en waarden zijn en hoe we in Nederland met elkaar omgaan. Goed onderwijs speelt 
daarom niet alleen een grote rol in het leven van mensen: de hele samenleving heeft er belang bij. 
 

• De VVD vindt keuzevrijheid belangrijk, dat geldt ook voor de schoolkeuze. Ouders kunnen 
hun kinderen vanaf 3 jaar oud bij meerdere scholen aanmelden, de gemeente ziet hier op 
toe. Een kind moet in zijn eigen kern naar school kunnen.  

• In elke kern van de gemeente moet een basisschool zijn. 
• We hebben bereikt dat er een goed integraal huisvestingplan is voor de scholen, hierdoor zal 

ons voortgezet en basisonderwijs goed gehuisvest worden. 
• Om de ontwikkelkansen van jongere kinderen te vergroten, stimuleert de gemeente dat 

(taal) achterstanden bij jonge kinderen worden voorkomen of weggewerkt, bijvoorbeeld in 
de bibliotheek, op de peuterspeelzaal of bij de kinderdagverblijven.  

• De gemeente werkt samen met de scholen om thuiszitters in het onderwijs te voorkomen. 
• School is een veilige plek waar kinderen zich thuis voelen. Scholen hebben nadrukkelijk een 

taak bij vroegtijdige signalering van bijvoorbeeld radicalisering, loverboys en huiselijk geweld.  
• Op verzoek van de VVD wordt de scholen een toolkit ter beschikking gesteld waarmee 

huiselijk geweld beter gesignaleerd kan worden. 
• De overheid grijpt in als de vrijheid van onderwijs wordt misbruikt. 
• School is een sociale ontmoetingsplaats. Daarom stimuleert de gemeente dat er ruimte in of 

nabij het schoolgebouw is die bijdraagt aan de ontwikkeling van kinderen, op het gebied van 
muziek, sport en cultuur. School- en sportgebouwen kunnen voor verschillende doelgroepen 
worden gebruikt. 

• Het is belangrijk dat een school goed en veilig bereikbaar is. Daarom zorgen we voor een 
veilige toegang tot de school, met veilige wandel- en fietsroutes. Ook kijken we naar 
bijvoorbeeld kiss and ride parkeerplekken. Vervoer voor speciaal onderwijs wordt vergoed. 

• Pesten is een veel voorkomend probleem onder jongeren, of dit nu op straat, in de klas, op 
het sportveld of online is. In Gooise Meren zetten wij ons actief in voor het maken van 
afspraken die pesten tegen gaan en kunnen voorkomen: het ‘anti-pesten-pact’. 

 

3.4  Waar we gezond zijn, sporten en bewegen 

 
Sporten is ontzettend belangrijk. Sport verbindt, geeft zelfvertrouwen, plezier en ontspanning. Door 
te sporten zorgen we bovendien goed voor een gezonde duurzame en weerbare samenleving. Zeker 
nu onze samenleving steeds ouder wordt, is het belangrijk dat we in beweging blijven en dat sport 
voor iedereen toegankelijk is. Daarom werken we samen met scholen, sportverenigingen en andere 
maatschappelijke instellingen zodat iedere inwoner van jong tot oud kan sporten of bewegen. 
 

• Gooise Meren heeft een breed sportaanbod met goede voorzieningen. Komende periode 
werken we verder aan de optimalisatie van sportfaciliteiten en verminderen van 
wachtlijsten. Bijvoorbeeld door slim gebruik te maken van de velden en sportparken. Waar 
mogelijk willen we sportvoorzieningen uitbreiden. 

• Op de Bredius in Muiden zijn 4 hockey- en voetbalvelden gerealiseerd. Volgend  jaar wordt 
een volwaardige en duurzame sporthal gebouwd. 



• Met de sportveldruil zijn zowel NVC als HC Naarden geholpen. Daarmee zijn niet alle 
wachtlijsten opgelost maar is wel een grote stap gedaan. 

• De sportharmonisatie heeft er voor gezorgd dat alle sportverenigingen nu op de zelfde 
ondersteuning krijgen. Waar dat nodig is wordt maatwerk geleverd. 

• Bij nieuwbouw en ontwikkelingen of groot onderhoud denken we na hoe onze openbare 
ruimte kan worden ingericht voor buitensport en spel. We vragen onze inwoners daarbij 
actief mee te denken. Initiatieven van bewoners worden serieus opgepakt. 

• We zorgen voor voldoende plekken om buiten te kunnen spelen en sporten. Het werkt niet 
goed als de gemeente bedenkt wat goed is voor de jeugd. De jongeren weten veel beter wat 
ze willen. Een voorbeeld hiervan is de skatebaan in Muiden en het basketbalveld in Bussum 
Zuid die door een  jongeren-initiatief tot stand zijn gekomen.  

• Sport is ook toegankelijk voor ouderen en mensen met een beperking. Om ouderen 
voldoende te laten bewegen zorgen we voor wandelroutes met voldoende 
rustmogelijkheden. We zorgen dat onze sportfaciliteiten voor iedereen toegankelijk zijn. 

• Sporten is een belangrijke uitlaatklep voor jongeren. We dragen daarom middels het 
sportjeugdfonds financieel bij aan het sporten van kinderen, als hun ouders dit niet kunnen 
betalen.   

• Waar het kan, zetten we sportaccommodaties zoveel mogelijk in voor meerdere doeleinden. 
Zo kunnen zoveel mogelijk van onze inwoners gebruik maken van de faciliteiten. Ook zorgen 
we ervoor dat jongerenprojecten gebruik kunnen maken van sportaccommodaties. 

• Gebleken is dat sportfaciliteiten en buitenschoolse opvang een succesvolle combinatie is. 
• Sportverenigingen, scholen en buitenschoolse opvang werken nauw samen om de 

schoolgaande jeugd zoveel mogelijk te laten bewegen. Buurtsportcoaches kunnen hierbij 
helpen.  

• Sportevenementen zijn een manier om Gooise Meren op de kaart te zetten, te verbinden, te 
inspireren en mensen in beweging te krijgen. Daarom gaan we actief in gesprek met 
organisaties van grotere sportevenementen om dit voor elkaar te krijgen.  

• In ons sportbeleid geven we in het bijzonder aandacht aan gelijke kansen en de gelijke 
behandeling van al onze inwoners. Voor discriminatie, homofobie, antisemitisme en racisme 
is geen plek in onze gemeente. In het lokaal sportakkoord zijn afspraken gemaakt met 
verenigingen en andere maatschappelijke partners om te zorgen voor een veilig 
sportklimaat. 

• Waar mogelijk willen wij ruimte bieden aan nieuwe sporten. De VVD wil de aanleg van meer 
padelbanen mogelijk maken. Sportpark Naarden biedt hiervoor mogelijk ruimte. 

• Vitale verenigingen zijn sociaal van groot belang. Bij het inzetten van  buurtsportcoaches zal 
extra aandacht worden besteed aan verenigingsondersteuning om verenigingen vitaal en 
toekomstbestendig te houden. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Een veilige gemeente 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



IV. Een veilige gemeente 
4.1 Waar we veilig zijn en ons veilig voelen 
 
Uit cijfers blijkt dat Gooise Meren een veilige gemeente is, maar cijfers zeggen niet alles. Het gaat ook 
om het gevoel van veiligheid. Hoewel veiligheid een gezamenlijke  verantwoordelijkheid is heeft de 
gemeente hierin een grote taak. We pakken criminaliteitkeihard aan en zetten alles op alles om 
herhaling te voorkomen.   
 

• Het is belangrijk dat politie, brandweer en ambulances 24 uur per dag beschikbaar zijn. De 
hulpdiensten zijn op tijd als je ze nodig hebt. De inzet van brandweervrijwilligers is daarbij heel 
belangrijk en die steunen we. 

• Een app is soms handig, maar nooit de enige mogelijkheid om een melding te maken of aangifte 
te doen. Aangifte doen kan op het bureau, via internet of telefoon en via de eigen wijkagent die 
in dat geval op afspraak langs komt. 

• De politie en buitengewoon opsporingsambtenaren (boa’s) zijn zichtbaar op straat en in wijken. 
Extra boa’s vergroten de zichtbaarheid van handhaving en bestrijden kleine criminaliteit. De 
kosten van handhaving worden zoveel mogelijk verhaald op diegenen die het veroorzaken. 

• We vinden het normaal dat je met je handen van andermans spullen afblijft. Geweld is helemaal 
uit den boze. Zeker tegen onze hulpverleners en anderen die zich voor de publieke zaak inzetten. 
Deze horen ongestoord hun werk te kunnen doen. Hufters die dit wel doen pakken we hard 
aan. 

• Overlast is een grote ergernis. De politie grijpt altijd in als mensen de regels overtreden of 
overlast veroorzaken. Wanneer de politie ingrijpt, kan zij rekenen op onze     steun en die van 
het lokaal gezag. 

• Crimineel geld mag de bovenwereld niet bereiken. De gemeente is scherp op ondermijning en 
witwaspraktijken. We weigeren een vergunning of trekken deze in als deze misbruikt worden 
voor het faciliteren van criminele activiteiten. 

• De burgemeester heeft veel bevoegdheden die hij kan gebruiken om Gooise Meren veiliger 
te maken. Wij steunen hem als hij die ook daadwerkelijk gebruikt. Te denken valt aan het 
toepassen van  preventief fouilleren en cameratoezicht. 

• Steeds vaker zijn onze inwoners slachtoffer van digitale criminaliteit, zoals WhatsApp fraude 
of phishing. Daarom investeren we in goede voorlichting voor inwoners, jong en oud, zodat 
ze weten hoe ze cybercrime kunnen voorkomen en waar ze aangifte kunnen doen.  

 
  



4.2 Samen pakken we de  criminaliteit aan 

 
Onze vrijheid vindt zijn grens in de vrijheid van anderen. De meeste mensen weten die grens te 
liggen, sommigen niet. Daar stellen we duidelijke regels en handhaven die.  
 
Het is belangrijk dat de gemeente bij de aanpak van criminaliteit kiest voor de juiste balans tussen 
repressie en preventie. De kracht van onszelf, ondersteund door een gemeente die zorg draagt voor 
veiligheid, vormt het fundament van  onze samenleving. Daarbij is een goede samenwerking tussen 
de politie en boa’s van belang. Met de nieuwe Algemene Plaatselijke Verordening hebben we met 
heldere en handhaafbare normen onze politie en boa’s goed gereedschap meegegeven. 
 

• Iedereen kan bijdragen aan de veiligheid in de buurt. Wijkagenten die de buurt goed 
kennen zijn goud waard. Het zou goed zijn om ook de boa’s met een wijk te verbinden, 
wijkboa’s. 

• De gemeente steunt de  buurtpreventie-verenigingen en WhatsApp-groepen. Inwoners en 
wijkagenten werken daarbij   samen. 

• Goede beveiliging is de beste bescherming. Keurmerken zoals Keurmerk Veilig Wonen en 
Keurmerk Veilig Ondernemen helpen inwoners en ondernemers bij hoe ze hun huis of bedrijf 
goed kunnen beveiligen tegen inbraak. De gemeente en politie promoten deze keurmerken. 

• Door zichtbare wijkagenten die surveilleren gaan we verloedering en overlast op straat en 
in wijken tegen. 

• Onze boa’s verdienen de juiste middelen om voor onze veiligheid te zorgen. Wij willen 
dat ze gebruik  kunnen maken van technologie zoals cameratoezicht en bodycams om hun 
veiligheid en die      van onze inwoners en hulpdiensten in de stad te vergroten. 

• Sommige zaken zoals de BIBOB-onderzoeken kunnen het best regionaal opgepakt 
worden, dat is veel efficiënter. De wet BIBOB is een belangrijk instrument in de strijd 
tegen ondermijning.  
 
 

4.3 Waar je veilig over straat gaat 
 
De elektronische snelheidsborden hebben een goede invloed op ons rijgedrag. Toch horen we van 
onze inwoners dat vooral de verkeersveiligheid een zorg blijft. We willen de verkeerveiligheid daarom 
blijvend verbeteren. 
 

• De mobiele snelheidsborden hebben een goede invloed op de verkeerssnelheid, dit willen 
we blijven inzetten. 

• De snelheid bij scholen wordt overal verlaagd tot 15km/h. 
• De schoolzones zijn soms niet duidelijk herkenbaar en worden duidelijker aangeven. 
• Als er files op de A1 en A6 staan worden onze kernen snel belast met sluipverkeer. Het is 

van belang dat onze hulpdiensten ook dan ruim baan houden. Zo nodig worden hiervoor 
maatregelen getroffen zoals doseerlichten bij de start van sluiproute’s. 

• Verlichting die ‘s nachts en ’s avonds brandt is niet energiezuinig en leidt tot horizon-
vervuiling maar donkere plekken zijn sociaal onveilig. Intelligente verlichting kan daarom 
op veel plaatsen een oplossing zijn. 

• De snelheid op de toegangswegen naar Naarden-Vesting ligt vaak ruim boven 30 km/u. 
Dit vormt een gevaar voor fietsers, met name kinderen. Aanvullende maatregelen en 
handhaving zijn gewenst. 
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V. Gooise Meren staat klaar voor haar 
inwoners 
 
5.1 Waar het belang van de inwoners voorop staat 
 
De gemeente is er voor haar inwoners, zij is toegankelijk en bereikbaar. Met eenvoudige formulieren, 
helder taalgebruik en overzichtelijke regels helpen we inwoners en ondernemers en voorkomen we 
wachtrijen, problemen en frustraties. De gemeente geeft vlot en duidelijk antwoord (‘nee’ is ook een 
antwoord!) op vragen van inwoners, ondernemers en anderen. 
 

• Brieven en formulieren van de gemeente zijn in begrijpelijke taal. 
• We vinden het normaal dat de gemeente de telefoon opneemt wanneer je belt met een 

vraag,  en er alles aan doet om je goed te helpen met minimale doorverwijzing. 
• Wijkplatforms, stads- en dorpsraden zijn voor ons waardevolle gesprekpartners. 
• De digitale dienstverlening van de gemeente is van goede kwaliteit. Inwoners kunnen zoveel 

mogelijk zaken vanuit huis regelen op momenten dat het hen uitkomt.  
• Het gemeentehuis is fysiek goed bereikbaar met ruime openingstijden voor zaken die je niet 

digitaal kunt regelen. Bij vragen is het mogelijk om met een persoon te spreken in plaats van 
met een computer. 

• De gemeente zorgt ervoor dat de ICT volledig up-to-date is, zodat privacygevoelige 
informatie van inwoners beschermd is tegen digitale hacks en cyberaanvallen. 

• Een transparante overheid vinden wij belangrijk. De gemeente informeert inwoners over 
gegevens die belangrijk zijn om een oordeel te kunnen vormen over het lokaal bestuur, zoals 
bij de besteding van subsidies. 

• De gemeente werkt samen met andere overheden om digitale criminaliteit zoals 
identiteitsfraude tegen te gaan of te bestraffen en om inwoners meer weerbaar te maken 
(preventie). 

5.2 Waar het lokale belang voorop staat 
 
Wij zijn in de eerste plaats een lokale partij die opkomt voor haar inwoners. Maar wel een met 
familie (vrienden) in het hele land.  Dat betekent dat we op een eenvoudige manier op regionaal, 
provinciaal en landelijk een podium hebben om de belangen van Gooise Meren over het voetlicht te 
brengen. De geluidswal bij het Naarderwoonbos is een goed voorbeeld hoe onze landelijke contacten 
ons helpen. 
 
Wij maken keuzes en hakken knopen door. Moeilijke keuzes gaan we niet uit de weg en schuiven wij 
niet door. 
 

• De wereld houdt niet op bij de gemeentegrens. De gemeente werkt slim samen met collega’s 
in de omgeving als dit leidt tot betere oplossingen voor bereikbaarheid, regionale 
werkgelegenheid, zorgtaken en afvalbeheer, zoals in de Regio Gooi en Vechtstreek. Samen 



strijden we tegen een biomassa-centrale en overlast van vliegverkeer. Daarbij willen wij de 
positie van gemeenten versterken bij de keuzes die worden gemaakt. 

• In samenwerkingsverbanden van de gemeente staat het belang van Gooise Meren voor ons 
voorop.  Bij de beoordeling of zaken in de gemeente of in regionaal verband worden 
opgepakt, zeggen we: ‘lokaal wat kan, regionaal wat moet’. 

• Voor grotere onderwerpen als economie, mobiliteit en duurzaamheid werkt de gemeente 
samen in de Metropoolregio Amsterdam (32 gemeenten, twee provincies en de 
Vervoersregio Amsterdam). Die samenwerking levert onze gemeente veel op. De MRA heeft 
in Den Haag en Brussel, waar de middelen worden verdeeld, invloed die de gemeente of de 
regio niet heeft. Tegelijkertijd houden wij nadrukkelijk de vinger aan de pols om ervoor te 
zorgen dat het belang van de gemeente in het grotere geheel niet ondergesneeuwd raakt. 

• Met de fusie in 2016 is de kwetsbaarheid van de voormalige gemeenten sterk verminderd en 
de bestuurskracht verbeterd. De VVD is tegen verdere schaalvergroting, die is niet nodig. 

5.3 We bundelen onze krachten voor slimme oplossingen 
 
Gooise Meren maken wij met elkaar! We bundelen onze krachten en werken met plezier samen om  
de problemen op te lossen in onze eigen straat, buurt of wijk. Onze inwoners beschikken soms over 
een bijzondere expertise of zijn enthousiast om in de gemeente bij te dragen of iets te verbeteren. 
De gemeente is erop ingericht om die initiatieven te kunnen opvangen, begeleiden en zo mogelijk te 
realiseren. Sinds 2016 werkt de gemeente met een nieuwe vorm van ‘burgerparticipatie’, en in de 
loop der jaren zijn daar goede en minder goede ervaringen mee opgedaan. Zo kan de uitvoering 
soms beter en zijn de verwachtingen van inwoners niet altijd helder.  Daarom willen wij de 
methodiek herzien tegen het licht van de ervaringen uit de praktijk.  
 

• Enthousiasme in de samenleving benutten we zoveel mogelijk. Daarom zitten we initiatieven 
van ondernemers en verenigingen zo min mogelijk in de weg met regels en vergunningen en 
denken we proactief mee, bijvoorbeeld vanuit het ondernemersloket. 

• De gemeente gaat de wijze waarop inwoners betrokken worden herzien en de communicatie 
verbeteren. Zo gaat de gemeente inzetten op meer positieve betrokkenheid van inwoners.  

• We ondersteunen maatschappelijke initiatieven die inwoners betrekken, zoals dorpsraden en 
het right-to-challenge. Zo kunnen groepen inwoners gemeentelijke taken overnemen als zij 
daarvoor een goed plan hebben. Daarbij kijken we ook naar de mogelijkheden voor een 
‘revolving fund’. Afbetalingen van leningen uit dit fonds zorgen ervoor dat nieuwe leningen 
voor maatschappelijke initiatieven mogelijk zijn. 

• Bij het opstellen van nieuw beleid wordt iedereen die dit direct raakt betrokken. Daarbij 
creëert de gemeente vooraf duidelijke verwachtingen om teleurstellingen achteraf te 
voorkomen. Zo werken we aan draagvlak en beter beleid. 

• Participatie betekent niet dat de grootste schreeuwers altijd gelijk krijgen. De gemeente 
heeft oog voor de ‘stille meerderheid’ die de gemeente niet altijd zo snel weet te vinden. Zo 
wegen we de belangen van alle betrokkenen en houden we balans bij het maken van keuzes. 

• De gemeente heeft inmiddels een variëteit aan vormen van burgerparticipatie ontwikkeld. 
We gaan inzetten op het beperken van het aantal vormen, maar wat we doen, doen we 
goed. 

• We letten erop dat burgerparticipatie kosteneffectief is en vlot verloopt. 
 



5.4 En we verstandig met ons geld omgaan  

 
Een gemeente is pas gezond als de financiën op orde zijn. Belastinggeld wordt verdiend door onze 
ondernemers en inwoners. Daar gaan we zuinig en verstandig mee om. De belasting houden we zo laag 
mogelijk. Gemeenten krijgen echter steeds meer taken en de gemeentelijke financiën staan in alle 
gemeenten onder druk. Daarom is het belangrijk dat de gemeente helder en transparant verantwoording 
aflegt over de besteding van belastinggeld. 
 

• De uitgaven en inkomsten van de gemeente zijn transparant. De begroting en het jaarverslag 
zijn helder en leesbaar. Bewoners en ondernemers krijgen jaarlijks eenvoudige inzage waar  
geld aan is besteed en welk effect is bereikt. 

• Wij vinden een solide financiële huishouding essentieel, we geven niet meer geld uit dan er 
binnenkomt. Structurele uitgaven dekken wij vanuit structurele middelen. Een structurele 
meevaller is geld van de inwoners en niet van het gemeentebestuur om er leuke dingen mee 
te doen. Dergelijke meevallers worden teruggeven via verlaging van de OZB. 

• Sommige budgetten in een gemeentelijke begroting zijn open einde regelingen, dat 
accepteren wij wanneer die bedoeld zijn voor de opvang van of hulp aan mensen, daar kan je 
niet tegen zeggen dat een budget op is. In andere gevallen dienen budgetten taakstellend te 
zijn. 

• De woonlasten houden wij zo laag mogelijk. Met het oog op de stijgende Afvalstoffenheffing 
volgen wij de plannen van de Regio Gooi en Vechtstreek op het gebied van afval nauwgezet. 
Daarbij werken wij samen met zusterpartijen in andere gemeenten. De Rioolbelasting is 
grotendeels een gegeven, maar de OZB heeft de gemeente zelf in de hand. Verhoging boven 
de inflatie is alleen dan verdedigbaar als de Rijksbijdrage achterblijft.  

• De gemeentelijke leges zijn zoveel mogelijk gebaseerd op de kostprijs. ‘De gebruiker betaalt’ 
is het uitgangspunt. Kosten die niets met de dienstverlening te maken hebben worden niet op 
inwoners afgewenteld.  
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